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Van de redactietafel 

Bij toeval ontdekte ik dat het precies 10 jaar geleden is dat ik het eindredacteurschap 
overnam van Jan Kreuning. Ik stapte in een opgemaakt bedje want de zaken rond 

het Informatie Bulletin waren goed geregeld. En dat is nog zo, alleen de oplage is in 

die 10 jaar ongeveer gehalveerd. Maar de vereniging bestaat nog steeds en zo ook 

haar informatiemedium. 

De kosten van het bulletin maken een significant deel uit van de begroting (ca 15%) 

Een mogelijkheid om daar iets aan te doen is een deel van de oplage digitaal te 

versturen. Als medewerker van Seniorweb weet ik maar al te goed dat er al veel te 

veel naar het digitale domein verdwijnt, en het is zeker niet de bedoeling om het 

papieren bulletin vaarwel te zeggen. Maar als een deel van de leden / donateurs te-

vreden is met een digitale versie zou dat al een stuk kunnen schelen. Nogmaals, er 

zijn geen vaste plannen in die richting, maar we zijn wel benieuwd naar uw mening. 

Op de komende ALV heeft u alle gelegenheid om die kenbaar te maken. 

Fijn dat er ook dit keer weer diverse bijdragen ‘van buiten’ zijn. Blijf dat doen! Heeft 

u tips om er in het komende voorjaar weer op uit te gaan, laat het ons weten. 

Voorlopig veel lees- en leefplezier en wellicht tot ziens op 20 maart. 

 

Herman Goossens 
 

 

P.S. 

Om kostenredenen wordt het bulletin nog steeds uitgebracht in zwart-wit, 
maar op onze website kunt u veel afbeeldingen en foto’s bekijken in kleur, 

en kunt u ook doorklikken naar achtergrondinformatie. 
 

Sluitingsdatum kopij voor het volgende nummer: 5 juni 2023 

  

https://www.bing.com/images/search?q=redactietafel&view=detailv2&&id=E6EB20CABD18A359E13FEEAE22224474717F044A&selectedIndex=4&ccid=aTBX9A30&simid=608022986444574567&thid=OIP.M693057f40df402cbd3d210e9b598c0deo0
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Van de bestuurstafel 

We zullen in maart weer eens een reguliere algemene leden vergadering 
(ALV) houden. De vorige was weliswaar niet zo lang geleden maar we wil-

len toch weer in het ritme komen dat de statuten ons voorschrijven. Dus eind 

maart komen we weer bijeen in onze vertrouwde jaarvergaderingszaal. Zie 

ook verder in dit Informatie Bulletin voor de stukken van de secretaris. Te-
vens staat daar ook waar en op welk tijdstip we zullen vergaderen. We zijn 

nog bezig een spreker uit te nodigen die ons na de ALV iets kan vertellen 

over een relevant onderwerp. Mocht dat niet lukken dan is er in ieder geval 

ruime gelegenheid om elkaar weer te spreken. 

De kerstbijeenkomst is ook weer gehouden. De opkomst viel wat tegen maar 

de sfeer was weer goed, net als de presentjes die we meekregen na afloop. 

Dank, Jan Rebel. 

De activiteiten in onze sociëteit zijn ook weer allang op gang gekomen. We 

hebben zelfs twee nieuwe klaverjasclubs erbij die gelukkig ook ons le-

den/donateur aantal versterken. Bovendien zijn zij ook weer goed voor de 
baromzet en kunnen we voorlopig met onze vereniging en de sociale activi-

teiten doorgaan. 

Ik hoop jullie weer in groten getale te ontmoeten en na de vergadering, bij 
een hapje en drankje, weer eens te spreken. 

 

Wim Gooiker 

Voorzitter  
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Uitnodiging voor de voorjaarsbijeenkomst 2023 

VGG-Leden worden hartelijk uitgenodigd tot het bijwonen van de Voor-
jaarsbijeenkomst /Algemene Ledenvergadering op:  

Maandag 20 maart 2023. 

Aanvang 14.00 uur. 
In de Morgensterkerk op Seinhorst, Seinstraat 2, 

 1223 DA  Hilversum 

Deze bijeenkomst begint met de Algemene Ledenvergadering; of er na de 

pauze nog een relevant onderwerp besproken kan worden is, op het mo-
ment dat dit IB wordt samengesteld, nog niet bekend. 

De vergaderruimte zal vanaf 13.30 uur toegankelijk zijn.  
 

 

Deel 1: de Algemene Ledenvergadering (ALV) 

Agenda: 

1. Opening van de voorjaarsbijeenkomst en de ALV.  
 

2. Verslag van de ALV 2022. (zie elders in dit Informatiebulletin (IB))  
 

3. Ingekomen stukken ter zake van de vergadering.  
 

4. Jaarverslag van de secretaris. (zie elders in dit IB).  
 

5. Financiële verantwoording van de vereniging van het jaar 2022. 
 

6. Verslag van de kascontrolecommissie 2022.  
 

7. Presentatie van de begroting 2023 en vaststelling van de contributie 

met ingang van het jaar 2024.  

Vanaf 6 maart zijn de financiële overzichten 2022 en de begroting voor het 

jaar 2023 beschikbaar in onze sociëteit. Ook op de vergadering zijn een aan-

tal exemplaren beschikbaar.  
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8. Verkiezing bestuursleden.  

De vier volgens schema statutair aftredende bestuursleden zijn:  

Jan Rebel  secretaris  opnieuw verkiesbaar  
Jan Sloot  2e penningmeester opnieuw verkiesbaar 

Gerard Visscher Pensioenzaken  opnieuw verkiesbaar 

Ton van Bruchem Gebouwenbeheer opnieuw verkiesbaar 

N.B.1: De secretaris moet in zijn functie worden gekozen. 
N.B.2: Door de leden kunnen tegenkandidaten worden gesteld. Volgens ar-

tikel 40 van onze statuten moet de bereidverklaring van de kandidaat, 

voorzien van de handtekeningen van minstens vijf andere leden voor 
de aanvang van de vergadering bij het bestuur zijn ingeleverd.  

 

9. Benoeming van de kascontrolecommissie.  

Benoeming kascontrolecommissie en reserve lid kascontrolecommissie 

voor het jaar 2023. 
 

10. Informatie van het PME-pensioenfront.  

Dhr. Gerard Visscher zal ons bijpraten over de Vereniging van Organisaties 

van Gepensioneerden bij PME (VOG-PME). 
 

11. Wat verder ter tafel komt.  
 

12. Rondvraag en sluiting van de ALV.  

 

Korte pauze 

 

Deel 2: Voorjaarsbijeenkomst 

Er zal gelegenheid zijn elkaar onder het genot van een hapje en een drankje 

te ontmoeten, mogelijk voorafgegaan door een causerie over een voor de 

VGG relevant onderwerp. 
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Verslag van de ALV op 17 oktober 2022 

De ALV is gehouden in een van de zalen van de Morgensterkerk in Hilver-

sum. 
Er zijn 28 leden aanwezig. 

▪ De Voorzitter, Wim Gooiker, heet allen welkom en wel in het bijzonder 

de heren Jos Berkemeijer en Hans Dijkman die na de ALV een inleiding 
zullen houden over de Wet Toekomstige Pensioenen (WTP). 

We hebben vanwege de Corona crisis in 2020 en 2021 en in het voor-

jaar van 2022 geen ALV kunnen houden en het bestuur heeft daarom 
besloten de ALV nu in het najaar te houden. 

▪ Sinds de laatstgehouden ALV zijn er 46 leden overleden. De voorzitter 

noemt hun namen en we houden daarna een moment stilte ter nagedach-

tenis aan de overledenen. 
▪ Het verslag van de laatst gehouden ALV in 2019 wordt goedgekeurd. 

▪ Het jaarverslag over 2021 van de secretaris wordt goedgekeurd. 

▪ Het financiële jaarverslag 2021 wordt goedgekeurd. 
▪ De begroting voor 2022 wordt goedgekeurd. 

▪ Alle periodiek aftredende bestuursleden worden herkozen: 

Voorzitter:  Wim Gooiker 

Penningmeester: Frans Dams 
Eindredacteur IB: Herman Goossens 

2e secretaris:  Frans van der Post 

Pensioenzaken PPF: Harrie Raaijmakers 
▪ De kascommissie, bestaande uit de leden Sijf Pauw en Dick Hek, heeft 

verslag gedaan over het jaar 2021 en adviseert de vergadering om de 

penningmeester en het bestuur te dechargeren voor het gevoerde finan-
ciële beleid. De vergadering neemt het advies over. 

▪ De kascommissie voor het jaar 2022 wordt benoemd en zal bestaan uit 

de leden Sijf Pauw en Bert Dorgelo. Reserve is Leen Mak. 

▪ Gerard Visscher vertelt ons de situatie m.b.t. een mogelijk lidmaatschap 
van de VGG bij de VGPME. 

▪ In de rondvraag wordt nog melding gemaakt van een a.s. reünie van oud 

Lucent medewerkers die in locatie Huizen hebben gewerkt. 
De klokkenclub vraagt om een onderhoud met het bestuur. 

▪ De voorzitter sluit hierna de vergadering 

Jan Rebel, secretaris 
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Jaarverslag van 2022 van de secretaris 
 

1. Per 1 januari 2023 is het ledental uitgekomen op 271 (297), waarvan 111 

(133) Philips-gepensioneerden en 160 (164) PME- en overige gepensi-

oneerden. Het aantal donateurs is uitgekomen op 83. (39)  
De getallen tussen de haakjes zijn de aantallen per 1-1-2022. 

In de loop van 2022 zijn er twee klaverjasclubs bijgekomen, zodat het 

huidige aantal donateurs nu op 83 staat. 
Er zijn in het verslagjaar 18 leden overleden, waaronder ons gewaar-

deerd bestuurslid Jenne Dijkstra. 

2. In de loop van 2022 is een kleine enquête gehouden onder de leden van 
de VGG met een PME-pensioen over de noodzaak van aansluiting van 

de VGG bij de VGPME. Daarin hebben de PME-gepensioneerden zich 

in meerderheid uitgesproken vóór aansluiting bij de VGPME. Het be-

stuur is in gesprek met VGPME over de kosten van die aansluiting. 
3. In 2022 is het bestuur negenmaal in vergadering bijeengekomen. De in 

het voorjaar vanwege Corona uitgestelde ALV is nu gehouden op 17 

oktober jl. 
Alle bestuursleden zijn in 2022 ingeschreven in het UBO-register van 

de Kamer van Koophandel. 

Het onderhoud van ons gebouw, met name de riolering vroeg de voort-

durende aandacht van het bestuur, dat daarin krachtig ondersteund werd 
door Jan Sloot. Door de flink verhoogde stookkosten vroeg de verwar-

ming ook om aandacht, wat heeft geresulteerd in het plaatsen van ther-

mostaatkranen. 
De nieuwe pensioenwet, de dekkingsgraden van de pensioenfondsen en 

de informatie uit de Federatie maakten standaard deel uit van de agenda. 

De dekkingsgraden gaven sinds jaren weer een verheugende stijging te 
zien, waardoor de pensioenen ook weer wat konden stijgen. 

4. De activiteiten in de Soos konden normaal doorgang vinden en ook de 

kerstbijeenkomst kon weer worden gehouden op 19 december jl. 

5. De website van de VGG blijft een belangrijk communicatiemiddel van 
de vereniging. Wim Gooiker houdt als webmaster de website up to date. 

Het Informatie Bulletin onder eindredactie van Herman Goossens is 

weer viermaal uitgekomen met nieuws over de pensioenfondsen en een 

keur van andere artikelen.  

 

Jan Rebel, secretaris VGG 
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Van de penningmeester 

Geachte leden en donateurs. 

 
Als u zich heeft aangemeld voor het ontvangen van de contributiefactuur per 

e-mail, dan heeft u die inmiddels ontvangen. Zo niet, dan treft u in dit per 

post verzonden Informatie Bulletin een factuur aan. 
U wordt vriendelijk verzocht om het gevraagde bedrag over te maken naar 

de rekening van de VGG, onder vermelding van het factuurnummer. 

 
Het bestuur zou het zeer op prijs stellen als u toestaat dat de factuur per e-

mail verzonden wordt. Dat bespaart op de kosten en ook op het werk van 

secretaris en penningmeester. Op de factuur staat aangegeven hoe u dit kunt 

doen: door een e-mail te sturen naar penningmeester@vegege.nl. 
 

NB. Als u de contributie al betaald heeft en uw betaling is ontvangen vóór 

23 februari 2023 dan is dat op de factuur aangegeven. 
 

Namens het VGG Bestuur, 

Frans Dams, penningmeester 
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Reünie Lucent medewerkers 

De onderstaande bijdrage was net te laat om nog mee te gaan in de vorige 

editie van het Informatie Bulletin. De reünie was een groot succes en 

daarom komen we er alsnog op terug.  

In slechts 6 weken tijd lukte het 2 oud Philips/Lucent medewerkers te weten 

Wiebe Haverkamp en Hans Buijs om ruim 200 oud Lucent medewerkers bij 
elkaar te brengen op zaterdagmiddag 26 november in de Kracht Centrale in 

Huizen. 

Wellicht nooit geweten, maar dit industrieel 
gebouw ligt net naast het oude Philips/Holland-

signaal/Thales/Lucent complex! In de vorige 

eeuw verzorgde de centrale de stroomvoorzie-

ning voor de Balatum /Balamundi . Thans is het 
gebouw in gebruikt als café/restaurant en expo-

sitieruimte. Een aanrader als je de horeca bij de 

havens even gezien hebt! 

Terug naar de reünie: via een whatsapp groep werden in no time honderden 

oud collega’s bij elkaar gebracht in de cloud! Wiebe was dag en nacht bezig 

om de deelnemers welkom te heten en in een lijst bij te houden. Ondertussen 

werden in de whatsappgroep vele anekdotes, foto’s en documenten ge-
shared. Onder andere kwam het boek Spanne en Spanningen in pdf-formaat 

voorbij, wat ondergetekende het idee gaf om dit ook met het boek  “Over-

schakelen” te doen. Hoofdredacteur Rom vd Schaaf vond dit een prima idee 
en dus ging Jaap Groeneveld aan de gang om de elektronische versie van 

“Overschakelen” door de Koninklijke Bibliotheek beschikbaar gesteld te 

krijgen. Binnen 1 week was dit geregeld!  

De organisatie van de reünie was prima geregeld: naamplaatjes zodat je kon 

zien wie je collega van 20 of 40 jaar geleden was (inmiddels heel veel grijze 

koppen natuurlijk), sponsoren waren gevonden voor hapjes, koffie en 2 con-

sumpties, verder een drone voor een groepsfoto, die aan het eind van de re-

unie op print beschikbaar was. 

De doelgroep was de transmissiegroep van Lucent die in 2002 behoorlijk 

uitgedund werd i.v.m. het stoppen van de productontwikkeling. Ikzelf ben 
ooit begonnen in 1978 bij de PCM mux met 6 man op 1 kamer waar we de 
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voice-multiplexers ontwikkelden o.l.v. Jan Drupsteen. Naast ons zat de lijn-

groep met dezelfde hoeveelheid mannen (nee, vrouwen waren er toentertijd 
niet in de ontwikkeling) o.l.v. Nico Buijs (was aanwezig op de reünie).  

 

Verder had je de signaleringsgroep van een paar man o.l.v. van Toon van 

Deursen, dat was begin jaren 80. Het is me opgevallen wat een enorme groei 
o.l.v. Wim Bax (was ook aanwezig) de ontwikkeling heeft meegemaakt.  

Helaas kwam daar zoals gemeld in 2002 een einde aan. 

 

 
Het was een zeer succesvolle reünie en inmiddels is men alweer een vol-

gende aan het plannen! 

 
Reeds 2 weken na de zeer geslaagde Lucent-reünie afgelopen november is 

besloten om op 30 september 2023 een volgende "Lucent-reünie” te houden. 

Aanmelden hiervoor is mogelijk door Wiebe Haverkamp te contacten op 

 +31 6 19559387, bij voorkeur via whatsapp. 
U wordt dan via Whatsapp op de hoogte gehouden van verdere ontwikkelin-

gen (exacte tijd, plaats etc. ) voor dit evenement. 

Ruud Klaui 
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Oproep voor boek over Transmissie 

Zoals elders in deze uitgave is gemeld, was er in november 2022 een zeer 

geslaagde reünie van Transmissie in Huizen. In de aanloop daarvan - en nog 
daarna ook – was er zoveel enthousiaste dynamiek dat de conclusie was: ‘Dit 

is de kans om tot een boek over Transmissie te komen.’  

Tien jaar geleden – alweer – lukte het niet om bij het initi-
atief van Rom van der Schaaf auteurs te vinden uit de hoek 

van Transmissie. Toen werd het ‘Overschakelen’ dat voor-

namelijk gaat over de Switching-activiteiten.  

Velen waren daarna teleurgesteld of zelfs boos. Iemand zou daarop gezegd 

hebben: ‘Daar kunnen we ook zelf wat aan doen!’ Zo is het; nu is er de her-

kansing! Het bestuur van de VGG heeft al haar steun toegezegd. Laten we 

er wat van maken, alles uit de kast halen en er een monument van maken. 

Inmiddels is er een werkgroep gevormd die de kar gaat trekken, Wim Bax 

als redactievoorzitter met kennis van zaken en Jaap Groeneveld als redactie-

secretaris met de ervaring als eindredacteur van ‘Overschakelen’. De leden 
van de reüniecommissie zijn nauw betrokken. We willen een boek realiseren 

dat recht doet aan de geschiedenis van Transmissie, vanuit Philips Telecom-

municatie Industrie tot aan het einde bij Lucent Technologies begin 2003. 

Dat geldt voor Product Management, Ontwikkeling, Fabricage en Projecten. 

OPROEP: Naast dat we auteurs zoeken voor specifieke bijdragen, zoeken 

we ook bijzondere verhalen en ervaringen om naast de techniek ook de mens 

aan bod te laten komen. Ook zoeken we nog een paar redactieleden. Wie 

zich daarin kan vinden, aarzel niet en neem contact met mij op: 

Jaap Groeneveld 

groen65@kpnmail.nl  
06 1986 6017. 

 

 

 
 

 

 
Disclaimer:  Getoonde beeldmerken en bedrijfsnamen zijn slechts illustra-

ties in de zin van: van, via, tot en met.  
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Zij die uit ons oog verdwenen 
 

 

 
Wij hebben via een rouwbrief of anderszins kennisgenomen van het over-

lijden van: 

 
Dhr. D. Riphagen  4 januari 2023  Baarn 

Dhr. A. Schreuders**  5 januari 2023  Hilversum 

 

 
** Anton Schreuders heeft jarenlang onze kerstbijeenkomsten muzikaal op-

geluisterd op de piano en met zijn accordeon. 

 
 

 

 

 
De redactie en het bestuur van de VGG wensen alle nabestaanden veel 

sterkte toe bij het verwerken van dit verlies. 

 

Het bestuur van de VGG 
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Powernap een goed idee? 

Een middagdutje wordt niet voor niets een powernap genoemd. Twintig mi-

nuten is al genoeg om even bij te tanken en je minder slaperig te voelen. Na 
zo’n dutje kun je er weer fris tegenaan. Je bestrijdt hiermee niet alleen je 

vermoeidheid: je zorgt zo ook dat je je mentaal beter voelt. Door even je 

ogen te sluiten boost je je energielevel en ga je opgewekter en vrolijker door 
het leven. Of je nu echt in slaap valt of twintig minuten rust en ontspant, de 

positieve gevolgen blijven hetzelfde, blijkt uit onderzoek. Blijf dus vooral 

nog even liggen. 

Je kunt je beter concentreren 
Amerikaans ruimtevaartinstituut NASA is een groot voorstander van de po-

wernap. Het instituut onderzocht de samenhang tussen prestaties en middag-
dutjes. Na een powernap van 25 minuten waren de medewerkers van NASA 

54 procent alerter: ze reageerden sneller op vragen en konden situaties beter 

overzien dan de medewerkers die geen middagdutje deden. De prestaties van 

de slapers verbeterden met wel 34 procent. 

Ondertussen zijn middagdutjes een vast onderdeel in het dagprogramma van 

de trainers en piloten. Gek is het niet: door je volledig te ontspannen is het 

makkelijker om je daarna weer op lastige opdrachten te richten. Na zo’n 
wonderslaapje ga je weer geconcentreerd aan het werk en neem je informatie 

beter op. 

Je bloeddruk daalt 

Heb je last van een hoge bloeddruk? Griekse artsen analyseerden het siësta-

gedrag van 386 mannen en vrouwen met een hoge bloeddruk. De mensen 

die overdag een dutje deden, hadden een 11 procent lagere hartslag en hun 

bloeddruk lag gemiddeld 5 procent lager. Ook hadden de middagslapers over 
het algemeen een gezonder hart, dit betekent dat zij minder risico lopen op 

een hartaanval. Een dagelijks hazenslaapje kan dus mogelijk een deel van de 

medicijnen vervangen, aldus de artsen van het Asklipieio Voula ziekenhuis. 

Je krijgt een beter geheugen 

Door even weg te dommelen verbeter je je denkvermogen. Proefpersonen 

die overdag 100 minuten sliepen, presteerden daarna beter bij geheugentests 
dan mensen die vooraf niet hadden geslapen. Volgens onderzoekers Mat-

thew Walker en Robert Stickgold van Harvard Medical School komt dat om-

dat je tijdens je dutje de tijd krijgt om kennis te ordenen.  

http://onlinelibrary.wiley.com/doi/10.1111/j.1469-8986.1986.tb00600.x/abstract
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Je hersenen verplaatsen informatie van je kortetermijngeheugen naar je lan-

getermijngeheugen. Bij mensen die niet slapen raakt het kortetermijngeheu-

gen overvol en kan er geen nieuwe informatie meer bij. 

Je bent creatiever 

Het advies ‘slaap er een nachtje over’ heb je misschien al eens gekregen. 

Maar als je creativiteit je in de steek laat op de dag van de deadline, heb je 
weinig aan de ideeën van morgen. Ook dan is het nuttig om overdag even 

weg te dutten. Slaap zorgt ervoor dat je loslaat waar je mee bezig bent terwijl 

het je hersenen op hetzelfde moment wakker schudt. Nog voordat de REM-
slaap (diepe slaap) is bereikt, kunnen mensen hun problemen al beter oplos-

sen. Dat blijkt uit onderzoek van de Engelse professor Richard Wiseman. Je 

powernap hoeft dus helemaal niet lang te duren om het creatieve proces weer 

op gang te zetten. 

Je hebt minder stress 

Slaap is stressverlagend en door overdag te slapen heb je minder kans op een 

burn-out, zegt het Amerikaanse National Institute of Mental Health. Een 
korte nap vermindert gevoelens van irritatie en frustratie. Bovendien geef je 

jezelf met een middagdutje de tijd om alle zaken op een rijtje te zetten. Je 

stopt met je bezigheden, zet je lichaam even op pauze en herpakt je rust. 
Problemen waar je voor je dutje heel erg tegenop zag, zijn met een frisse blik 

goed op te lossen. 

Suzanne Meeuwissen 

bron: gezondheidsnet.nl 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

  

http://uhra.herts.ac.uk/handle/2299/16013
https://www.nih.gov/
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Spelen met ChatGPT 

Een paar weken geleden was het ineens voorpagina 

nieuws: Artificial Intelligence maakt zich nu ook 

meester van het schrijversdomein. Journalisten kunnen 

zich massaal om gaan scholen. De inhoud van het hele 

internet is doorsnuffeld en verwerkt in taalmodellen, 

waardoor het mogelijk wordt teksten te produceren die niet van men-

senwerk te onderscheiden zijn. 

Als eindredacteur zit je dan op het puntje van je stoel; dat zou wel eens 

een hoop tijd kunnen schelen. Toen iemand me er op attent maakte dat 

je dat gewoon gratis kunt uitproberen op je PC, ging ik gauw aan de 

slag. Op chat.openai.com even een account aanmaken en je kunt zo 

aan de gang, tenminste als het niet te druk is. Je kunt vragen en op-

drachten intikken, gewoon in het Nederlands, en je krijgt ook ant-

woord in die taal.  

Hieronder geef ik wat van mijn eerste probeersels weer (mijn vragen 

zijn dik gedrukt). Behalve wat formaataanpassingen is de tekst exact 

wat er op het computerscherm verscheen. 

 

 

Hoe voelen gepensioneerde Philipsmedewerkers zich? 

Ik ben een kunstmatige intelligentie en heb geen vermogen om de gevoe-

lens van individuele mensen te peilen. Het is moeilijk om de gevoelens van 

een groep gepensioneerde Philips-medewerkers als geheel te bepalen, om-

dat iedereen uniek is en zijn eigen persoonlijke situatie, ervaringen en per-

spectieven heeft. Sommige gepensioneerde Philips-medewerkers kunnen 

zich gelukkig en tevreden voelen omdat ze een comfortabele pensioenre-

geling hebben en meer tijd hebben om te doen wat ze willen. Anderzijds 

kunnen sommigen zich misschien onzeker of bezorgd voelen over hun fi-

nanciële toekomst of de gezondheid en veiligheid van hun dierbaren. Het 

is belangrijk om in gedachten te houden dat de gevoelens van gepensio-

neerde Philips-medewerkers divers en ingrijpend kunnen zijn. 

https://chat.openai.com/
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Waarom hebben we een nieuw pensioenstelsel nodig? 

 

Er zijn verschillende redenen waarom een nieuw pensioenstelsel nodig 

kan zijn. Hier zijn een aantal van de meest voorkomende: 

1. Veranderende demografie: De vergrijzing van de bevolking bete-

kent dat er steeds meer mensen zijn die pensioen moeten ontvan-

gen en minder mensen die actief zijn en bijdragen aan het pensi-

oenfonds. Een nieuw pensioenstelsel kan een manier bieden om 

deze verhouding in evenwicht te houden. 

2. Veranderende arbeidsmarkt: De arbeidsmarkt verandert snel en 

steeds meer mensen werken in deeltijd, op projectbasis of als zelf-

standige. Dit maakt het moeilijker om een pensioenregeling te bie-

den die aansluit bij deze veranderende werkomstandigheden. 

3. Financiële stabiliteit: Het huidige pensioenstelsel is soms onvol-

doende gefinancierd en er zijn zorgen over de financiële stabiliteit 

op de lange termijn. Een nieuw pensioenstelsel kan een manier 

bieden om deze zorgen weg te nemen en een meer duurzame fi-

nanciering te garanderen. 

4. Flexibiliteit: Veel mensen willen vandaag meer controle en flexi-

biliteit over hun pensioen. Een nieuw pensioenstelsel kan hen de 

mogelijkheid bieden om zelf keuzes te maken over hoe ze hun 

pensioen willen opbouwen en uitgeven. 

5. Aansluiting bij de moderne samenleving: Het huidige pensioen-

stelsel is vaak gebaseerd op oude veronderstellingen over de duur 

van de carrière en de levensverwachting, die niet meer relevant 

zijn in een moderne samenleving. Een nieuw pensioenstelsel kan 

meer rekening houden met de huidige realiteit. 

In samenvatting is een nieuw pensioenstelsel nodig om aan te sluiten bij 

de veranderende behoeften en verwachtingen van de moderne samenle-

ving en om een duurzaam en stabiel pensioenstelsel te waarborgen voor 

toekomstige generaties. 
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Wat is er mis met het oude pensioenstelsel? 

  

Er zijn verschillende zaken die mis kunnen zijn met het oude pensioen-

stelsel, afhankelijk van de specifieke situatie. Hier zijn een aantal veel-

voorkomende problemen: 

1. Financiële onzekerheid: Het huidige pensioenstelsel is vaak on-

voldoende gefinancierd en er zijn zorgen over de financiële sta-

biliteit op de lange termijn. Dit kan leiden tot onzekerheid over 

de hoogte van het pensioen en of het op tijd betaald zal worden. 

2. Inflexibiliteit: Het oude pensioenstelsel kan beperkingen heb-

ben voor hoe en wanneer pensioen kan worden opgebouwd en 

opgenomen. Dit kan mensen belemmeren om de juiste keuzes 

te maken voor hun persoonlijke situatie. 

3. Verouderd: Het oude pensioenstelsel is vaak gebaseerd op oude 

veronderstellingen over de duur van de carrière en de levens-

verwachting, die niet meer relevant zijn in een moderne samen-

leving. 

4. Onvoldoende aansluiting bij de moderne arbeidsmarkt: Veel 

mensen werken tegenwoordig in deeltijd, op projectbasis of als 

zelfstandige, maar het oude pensioenstelsel is vaak gebaseerd 

op het uitgangspunt van een vaste baan. Dit maakt het moeilijk 

om een pensioenregeling te bieden die aansluit bij de verande-

rende werkomstandigheden. 

5. Onvoldoende aansluiting bij persoonlijke situaties: Het oude 

pensioenstelsel kan niet aansluiten bij de specifieke behoeften 

en verwachtingen van de deelnemers, wat leidt tot ontevreden-

heid en onvoldoende bescherming. 

In samenvatting kunnen er veel verschillende problemen zijn met het 

oude pensioenstelsel, waaronder financiële onzekerheid, inflexibiliteit, 

veroudering, onvoldoende aansluiting bij de moderne arbeidsmarkt en 

persoonlijke situaties. 
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Hoe gaat het met de covid pandemie in China? 

 

 

 

 

 

De COVID-19 pandemie heeft de hele wereld getroffen en ook China 

is er niet immuun voor geweest. Na een uitbraak in Wuhan, China in 

2019 heeft het land hard gewerkt aan de controle en beteugeling van 

de verspreiding van het virus. 

In het algemeen lijkt China succesvol te zijn geweest in het beteugelen 

van de pandemie binnen zijn landsgrenzen. Het land heeft strenge 

maatregelen genomen, waaronder lockdowns en quarantaines, om de 

verspreiding van het virus te beperken en de verspreiding van nieuwe 

varianten te voorkomen. Naarmate de tijd verstrijkt en het land meer 

gegevens verzamelt over het virus en de manier waarop het zich ver-

spreidt, zijn de maatregelen versoepeld en is het land weer op weg naar 

herstel. 

Echter, het is belangrijk op te merken dat de situatie snel kan verande-

ren en dat het nog steeds van belang is om de richtlijnen van de ge-

zondheidsautoriteiten op te volgen en voorzorgsmaatregelen te nemen 

om verdere verspreiding van het virus te voorkomen. 
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Bestaan wonderen? 

Ik stond versteld van de kwaliteit van de tekst.  

In 1950 ontwierp Alan Turing, de kraker van de Enigmacode, een test om 
uit te maken of computers konden denken. Als op basis van de antwoorden 

op de test niet uit te maken was of deze gegeven waren door de computer of 

door een weldenkend mens, kon aan de computer intelligentie worden toe-

geschreven. Hier begint het er aardig op te lijken, alhoewel er over de inhoud 
nog wel iets op te merken valt. Er zijn inmiddels al programma’s op de markt 

om uit te maken of een werkstuk door een levende persoon of door ChatGPT 

is gegenereerd. Turing was sowieso al onsterfelijk. 

De tekst beperkt zich tot een ordening van informatie die op het internet 

verzameld is. Over het waarheidsgehalte van de informatie doet het pro-

gramma geen uitspraak, maar de informatie is wel redelijk compleet. De 
tekst maakt een zakelijke indruk, creativiteit en humor ontbreken. 

Het lijkt me niet waarschijnlijk dat het Informatie Bulletin voortaan door 

ChatGPT wordt volgeschreven, maar ik blijf er zeker mee experimenteren. 

Herman Goossens 
  

Het begrip "wonder" is subjectief en afhankelijk van persoonlijke 

overtuigingen en filosofieën. Sommigen beschouwen wonderen als 

overtreffende feiten die door een goddelijke kracht of bovennatuur-

lijke macht worden verricht, terwijl anderen ze beschouwen als na-

tuurwetenschappelijke gebeurtenissen die nog niet volledig zijn ver-

klaard of als bijzondere gebeurtenissen die worden verklaard door we-

tenschappelijke principes. 

In enige zin kan men zeggen dat wonderen kunnen bestaan in de zin 

dat mensen bepaalde gebeurtenissen als wonderen beschouwen, maar 

of deze feitelijk "wonderen" zijn, is een kwestie van persoonlijke in-

terpretatie en overtuiging. Het is belangrijk om te onthouden dat we-

tenschappelijke verklaringen voor natuurverschijnselen niet noodza-

kelijk betekenen dat er geen plaats is voor spirituele of religieuze in-

terpretaties van deze gebeurtenissen. 
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Uit de hobbyhoek 

Onze reizende reporter doet  verslag van de NVHR-beurs te Driebergen.  

Een aantal malen per jaar organiseert de Nederlandse 
Vereniging Historische Radio’s, radiobeurzen en repara-

tiedagen. Afgelopen 27 november werd er weer een ruil-

beurs in Driebergen georganiseerd, wat een eldorado is 
voor oude radiofanaten. Je moet lid zijn of introducee 

om binnen te mogen, maar met oud collega en NVHR-

lid Cees Mintjes mocht ik mee om in het walhalla oude 
radiospullen te zien, horen, voelen en te kopen!   Opgericht 

                         19 maart 1977 
 

Als je binnenkomt staat er een stand met een 

oude buizenomroepversterker (3x woord-

waarde!) en draaitafel waarop ze heerlijke 
bijpassende LP’s afspelen om zo een lekkere 

sfeer te creëren. Vervolgens tafels met veel 

onderdelen, documentatie, meetapparaten 
en dan vele buizenradio’s, versterkers , pick-

ups en een enkele TV. Radio’s blijken toch 

het meest bewaard te blijven en verzameld 

te worden want je kan er altijd wel een zen-
der uitkrijgen. Bovendien zijn ze relatief 

klein, hebben ze een hoog “knuffel” gehalte 

door vorm, materiaal en geluidskleur en zijn 
ze ook goed te betalen: tussen de 50 en 150 

euro heb je heel veel keus. 

Er zijn vele soorten verzamelaars: de een 

verzamelt alleen NSF-spullen (ik heb met 
een verzamelaar uit Friesland gesproken die 

dat doet), een ander koopt een wrak om dit mooi te maken. Dat betekent in 

uiterste gevallen helemaal vanaf de grond opnieuw opbouwen (nieuwe be-
drading , nieuwe condensatoren, omdat de oude lekken en qua waarde terug-

gelopen zijn, kast opnieuw lakken, nieuw doek (kan je zelfs helemaal na 

laten maken). Er zijn gelukkig mensen die onderdelen na laten maken zoals 
glazen afstemschalen, logo’s en kartonnen achterkanten zodat je toestel er 

weer helemaal picobello uit ziet. 
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Ik was zelf op zoek naar een pick-up element om een radio-grammofoon 

combinatie uit 1956 compleet te krijgen. Dus voor 10 euro kocht ik een com-
plete pick-up waar een passend element inzat. Helaas bleek thuis dat het 

kunststof van het element in 50 jaar tijd tot een slijmerige substantie gewor-

den was (leek wel een mossel in die kop). Tja, wellicht toch maar een repro 

van 55 euro kopen de volgende keer. 

Verder kocht ik nog een legerdoosje met zend- en ontvangkristallen voor 

mijn verzameling legerzenders. Bij binnenkomst zag ik meteen 2 spannings-

regelaars liggen die op een BMW R27 motorfiets uit de jaren 50 zaten. Tja, 
voor 50 ct. per stuk kun je die niet laten liggen, zeker niet omdat ze op E-

Bay 120 dollar voor zoiets vragen. Dus die komen in Nederland op markt-

plaats (voor veel minder) om iemand bij zijn motorfietsproject te helpen. 

Ik kon een complete slinger-pick-up van 80 jaar oud voor 25 euro laten lig-

gen, want ik heb er al een. Die hebben we afgelopen voorjaar gedemon-

streerd op een 75+2 jaar bevrijdingsfestival. Vriend Cees scoorde o.a. een 

Heathkit voltmeter voor 10 euro waar hij helemaal blij van werd (wilde hij 

vroeger altijd al hebben). 

Na 2 uur slenteren was het tijd voor een heerlijk broodje bal (is vaste prik!), 

waarna we vervolgens nog één uur hadden om de rest van de hal te doen, 
wat veel leuke gesprekken met standhouders opleverde over wat ze hebben 

liggen en wat ze verzamelen. Het sociaal gebeuren maakt n.l. een groot deel 

uit van deze verzamelhobby! Voor de echte liefhebbers. 

Info over de NVHR: https://www.nvhr.nl 
Ruud Klaui 

 

 

 

  

https://www.nvhr.nl/
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Bouwen in de oudheid 

Het is een van de grote vragen uit de oudheid: hoe hebben de Egyptenaren 

de piramides gebouwd? En vooral: hoe kregen ze die 2,5 ton zware stenen 

omhoog? Drie onderzoekers hebben daar nu een antwoord op bedacht. 

 

‘Er is veel wat we al wisten over de bouw van de piramides’, zegt egyptoloog 
Olaf Kaper van de Universiteit Leiden. ‘De stenen waarmee de grote pira-

mides, zoals de Piramide van Cheops, werden gebouwd, kwamen voor het 

grootste deel uit nabijgelegen kalksteengroeves op de westelijke oever van 
de Nijl, ten zuiden van het huidige Caïro. Alleen de witte kalksteen voor de 

afwerking van de buitenkant kwam uit groeves aan de andere oever van de 

Nijl. Slechts een heel klein deel van het bouwmateriaal, het graniet voor de 
aanleg van de grafkamers, kwam van ver en werd per schip aangevoerd van-

uit Aswan, in het zuiden van Egypte.’ 
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‘Op talloze afbeeldingen is het transport van de grote stenen te zien, zowel 

over de rivier als over land’, aldus Kaper. ‘Over land ging dat op een soort 
sledes, die over het zand werden voortgetrokken, soms met rollers eronder. 

Als het zand voor de slee nat werd gemaakt, kon die gemakkelijker over de 

zachte ondergrond worden getrokken. 

We weten dus best veel al wel, maar één ding is nog steeds niet duidelijk: 
hoe kreeg men die zware stenen omhoog, de piramide op?’ Daarvan bestaan 

geen afbeeldingen en ook geen geschreven bronnen uit die tijd. Dat heeft 

ertoe geleid dat in de loop der jaren de meest uiteenlopende theorieën zijn 

bedacht.  

De gangbaarste is dat de stenen langs een lange, steeds steiler wordende hel-

ling omhoog werden gesleept. Alleen, merkt Kaper op: ‘Om de hoogste ni-
veaus te kunnen bereiken zonder dat de helling te steil werd om de stenen er 

überhaupt tegenop te kunnen trekken, zou de helling meer dan twee kilome-

ter lang moeten zijn. Daarvoor zou meer zand en steen nodig zijn dan voor 

de hele piramide. Zulke hellingen zouden al gauw instabiel worden, maar 
die zouden ook hun sporen moeten hebben achtergelaten in het landschap, 

bijvoorbeeld in de vorm van enorme afvalbergen. En die zijn nooit aange-

troffen.’ Deze theorie is dan ook nauwelijks houdbaar. 

Een andere theorie stelt dat houten hefbomen zijn gebruikt. Ook dat is vol-

gens Kaper onmogelijk. Een dergelijke hefboom zou met ruim 8 meter niet 

alleen extreem lang moeten zijn, maar met een diameter van meer dan een 

halve meter ook extreem dik. ‘Ondenkbaar dus dat men de stenen zo kon 

optillen.’ 

Hoe kreeg men de 2,5 ton zware stenen van 1,27 x 1,27 x 0,8 m. dan wel 

omhoog en op de juiste plek? Kaper, chirurg Bernard Mullers en architec-
tuurtechnoloog Andrew Borgart van de TU Delft wijzen naar zogenoemde 

‘kantelliftkooien’. Zij publiceerden hun idee in een artikel in Enim, het on-

line tijdschrift voor egyptologie. 

De Egyptenaren kenden het principe van het heffen van zware voorwerpen 

door middel van kanteling. Boten die moesten worden gerepareerd, werden 

gekanteld door met touwen zijwaarts aan de tweepootmast te trekken. Zo 

kon men het onderhoud aan de onderkant van de boot uitvoeren. Dit is op 
verschillende plekken afgebeeld. Een kantelliftkooi is op datzelfde principe 

gebaseerd. 
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Bernard Mullers, die het idee van een kantelliftkooi als eerste uitwerkte en 
er eentje liet nabouwen, beschrijft hoe die eruitzag. ‘Op twee rondhouten 

liggers was een laadvloer gemaakt voor de grote bouwstenen. Daarop ston-

den twee tweepootscheepsmasten, die aan de bovenzijde aan elkaar werden 
vastgemaakt. Daarmee ontstond een piramidevormige liftkooi. Aan de top 

werden touwen vastgemaakt. Door met veel kracht aan de top te trekken, 

kantelde een van de liggers. De ontstane ruimte werd opgevuld met haaks 
op elkaar gestapelde palen. Daarna werd de top de andere kant opgetrokken, 

waarna het hele proces zich herhaalde tot de gewenste hoogte was bereikt.’ 

Hoe werkte dit bij de bouw van een piramide? Nadat de onderste laag stenen 

was gelegd, werden de enorme blokken al kantelend naar de tweede laag 
‘getild’. Zodra een steen op niveau was, werd hij daar van de laadvloer af-

geschoven. 
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De hogere lagen waren vanaf de 

grond niet in één keer te bereiken, 
omdat de liftkooi dan instabiel zou 

worden. Om de vierde en vijfde 

laag te kunnen leggen, werd 

daarom de trede van de derde 
steenlaag vergroot door enkele 

stenen weg te halen. Zo ontstond 

een platform waarop een kantel-
kooi kon staan, die de steen op de 

vierde en vijfde laag kon leggen. 

Deze werkwijze werd naar boven 

toe herhaald.  

De stenen uit de uitsparing werden 

tijdelijk naast het platform gezet. 

Zo ontstond een enorme trap van 
opeenvolgende platformen met 

kantelliftkooien. Dergelijke trap-

pen waren er vermoedelijk aan 

alle kanten van de piramide.  

Dit beeld van een trap, realiseerde 

Mullers zich, komt overeen met 

een beschrijving van de bouw van 
de Piramide van Cheops door de 

Griekse historicus Herodotus, in 

de 5e eeuw voor Christus. Herodotus schrijft: ‘Deze piramide werd gebouwd 
zoals men treden van een trap aanlegt […]. Nadat ze de eerste laag hadden 

aangebracht, brachten ze de overige steenblokken omhoog met stellages die 

waren gemaakt van korte stukken hout. Ze brachten de stenen van de grond 
af naar de eerste rij treden en wanneer de steen aankwam, werd hij op een 

volgende stellage gelegd die op die rij was neergezet. En zo werd hij naar de 

tweede en naar de volgende etages getrokken. Er waren namelijk evenveel 

tilstellages als er treden waren.’ 

Herodotus schreef deze tekst ruim tweeduizend jaar na de bouw van de pi-

ramide op. Bovendien had hij dit – zoals hij zelf ook schrijft – van horen 

zeggen (‘Ik moet het melden, zoals het mij verteld werd’). Daardoor is deze 
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tekst door moderne historici altijd afgedaan als een verzinsel dat zijn bron-

nen, priesters, Herodotus op de mouw wilden spelden.  

Mullers is er echter van overtuigd dat Herodotus een realistische beschrij-

ving gaf van de manier waarop het is gegaan. ‘De grote piramide van 

Cheops, en vrijwel zeker ook de andere piramides bij Gizeh, zijn gebouwd 

met behulp van kantelliftkooien. Een betere theorie is nauwelijks meer denk-

baar.’ Ook Olaf Kaper is daarvan intussen overtuigd. 

bron: NewScientist 

 

Het artikel op de site van NewScientist bevat een prachtige animatie, te be-

kijken via de digitale versie van het Informatie Bulletin op www.vegege.nl 

 

 

 

 

  

https://www.newscientist.nl/nieuws/de-stenen-van-de-piramides-zijn-mogelijk-omhoog-getild-met-een-kantelkunstje/?utm_source=redactioneel&utm_medium=email&utm_campaign=NS+nieuwsbrief+18012023
http://www.vegege.nl/
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Tenslotte 
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